
  

 

 

Skolebestyrelse Østervangsskolen og Vor Frue Skole 

2022-2023 

 
Dagsorden Udarbejdes af AM og AR 

Tid og Sted Torsdag 12/1 – 2023 på Lærerværelset på Østervangsskolen. 17.00-19.00 

Årets møder 12/1, 7/2, 9/3, 19/4, 1/6 (fælles spisning 19-20) 

Deltagere Navn Status Valgperiode Bmk 

Susana Pajares Tosca Forældrevalgt medlem 22-26  

Andreas Malmmose Johansen Formand 22-26  

Mette Trebbien Rønne 
Pedersen 

Forældrevalgt medlem 22-26  

Lisbeth Rosenørn Forældrevalgt medlem 20-24  

Iben Nybjerg Forældrevalgt medlem 20-24  

Christian Trolle Andersen Næstformand 20-24  

Morten Steffensen Forældrevalgt medlem 22-26  

Pernille Krogh Lund Forældrevalgt Suppleant 22-26  

Sofie Østergaard Bagge Forældrevalgt Suppleant 22-26  

Christian Hjortgaard Forældrevalgt Suppleant 22-26  

Lone Feld Medarbejdervalgt VFS 22-23  

Eva Schierning  Medarbejdervalgt ØST 22-23  

Veronica da Silva Jensen  Elevrådsformand: Valgt 
af elevrådet 9c 

22-23  

Daniel Illum Simmelhack 8.A Næstformand i elevrådet 22-23  

 

 



- Valgt af elevrådet 

Lasse Frendrup Ekstern  20-24  

Vibeke Pakkenberg Ekstern 20-24  

Sofie Frost Bondorf Ekstern 20-24  

Esben Ro Egebo Buhl Skolens ledelse – som 
sekretær 

  

Rikke Asbøl Skolens ledelse – som 
sekretær 

  

Rie Sahl Skolens ledelse – som 
sekretær 

  

Anders Ramsing Skolens ledelse – som 
sekretær 

  

 

Mødeleder  Andreas Malmmose Johansen 

Referat Rie Sahl 
Referatet godkendes af Anders og udsendes. Referatet godkendes af bestyrelsen på 
efterfølgende møde. 

Afbud Rikke Asbøl, Susana Pajares Tosca, Lisbeth Rosenørn, Christian Trolle Andersen, 
Lasse Frendrup, Sofie Frost Bondorf 
 
 
 

 
 

 

Dagsorden 

Nr Tidsramme Punkt Referat Opfølgning 

1  Velkommen til Rie Sahl og   



Veronica da Silva Jensen 
(Elevråd)   

2 17.00-17-
03 

Godkendelse af dagsorden 
og referat fra forrige møde 

Godkendt  

3 17.03-
17.05 

Hvem skriver og udsender 
forældreinfo 

Mette  

4 17.05-
17.15 

Medelelsaer fra formanden   

5 17.15–
17.30 

Meddelelser fra 
skolelederen 

 Personale 
o Rie Sahl 

Viceskoleleder 
o Dækning af 

skema fra Ann 
Christina 
Schultz 

 Indskrevne 

 Nytårskur 
Årsfester  

 Arbejdsgruppe 

 Koncept, placering 
Juledør 
Bolde til klasserne 
 

Rie Sahl 

 Fra 1/1 – 2023, vi er blevet fuldtallig i 
ledelsen.  

 AC´s skema – opslag – svagt feldt, 
det er svært at finde den rigtige 

fagkombination. Dækning: JG, MW, 
LK, Frederik Bonde 

 
Indkrevne 

 ØST: 43; VFS: 6 – nu kigger vi på 
om børn der har søgt også har søgt 
andre steder. 2 klasser på 
Østervang og de 6 elever danner 
klasse sammen med 1. klasses 
eleverne. 5 elever har ikke afgivet 
ønske.  

 Ingen afslag endnu – kan eventuelt 
komme nogle afviste.  

 
Årsfester: fast tradition på skolen, der er 
lavet en arbejdsgruppe som kigger på 

 



måden vi gør det på og evt. ændringer. 
 
Juledør 

 Traditionsrig – og højt niveau 

 Se slides 

 Kan det formidles til forældrene evt. 
på facebook? 

 
Bolde: alle klasser har fået en stor pose 
med bolde som de kan bruge. Det 
fungerer godt at de ikke længere skal 
lånes på kontoret.  
 
Ulykke på Astersvej: Jakob er 
bestyrelsens kontaktperson i forhold til 
kommunen. Vej og Park blev kontaktet og 
de kom og lavede syn torsdag d. 12/1-23. 
De har kigget på belysning af krydset. 

6 17.30-
17.40 

Meddelelser fra Skolens 
elevråd – Veronica og 
Daniel har ordet 

Elevrådet har talt om at sætte plakater op 
der reklamerer for børnetelefonen. 
 
Grupperummene er rodede, så elevrådet 
vil lave nogle dage hvor der bliver ryddet 
op. Elevrådet må gerne lave en ønskeliste 
i forhold til hvad der mangler i rummene. 

 Der er et ønske fra elevrådet omkring 
møbler til udskolingen. 

 

 

7 17.40- Elevfravær (udsat fra sidste Udsat fra sidste møde  



18.00 møde) 

 AR orienterer om 
udviklingen i 
elevfravær – i 
Danmark – i Roskilde 
og på Østervang/Vor 
Frue – og hvordan der 
arbejdes med det. 

 Oplægget drøftes 

Se slides 
 
Vor Frue og Østervang ligger blandt de 
laveste sammenlignet med kommunens 
andre skoler. Generelt er der er en 
markant stigning i fraværet i 2021/2022. Vi 
har en generel bekymring for vores fravær. 
Vi skal lave underretninger ved fravær på 
15%. Vi er mere bekymrede for det 
samlede fravær, uanset om det er lovligt 
eller ulovligt. Vi laver en vurdering af hver 
enkelt elev når der bliver ansøgt om 
fravær i forbindelse med eks. ferier. 
Vælger man at tage sit barn med på ferie 
på trods af afslag, så registreres det som 
ulovligt fravær.  

 
Kommentarer: Kan skolens viden omkring 
og holdning til fravær formidles tydeligere 
overfor forældrene?  

8 18.00-
18.05 

Økonomisk handleplan 

 Handleplan er efter 
behandling i SKB og 
LMU sendt til 
forvaltning 

 Udpegning af 
repræsentant fra 
bestyrelsen til særligt 
at følge dette område 

Handleplanen der blev præsenteret på 
sidste møde er sendt afsted, ledelsen 
forventer at blive kaldt til en samtale 
omkring det. Anders er blevet bedt om at 
kigge på hvad der kan gøres indenfor 
lovens rammer.  
 

Det er vigtigt at der er en eller to fra 
bestyrelsen der går ind i arbejdet. Anders 

 



vil lave et møde hvor repræsentanterne fra 
bestyrelsens klædes på. Hvis Christian 
ikke vil, så melder Andreas sig.  

9 18.05-
18.20 

Udviklingsplan 

 Skolens ledelse har 
holdt 
udviklingsplansmøde 
med 
skoleforvaltningen 

 AR orienterer om 
tanker og Plan for 
ØST og VFS 

 Spørgsmål og 
drøftelse 

Se slides 
Ledelsen har haft en drøftelse med 
forvaltningen omkring hvordan det går på 
de to skoler med udgangspunkt i data. 
Derudover er vi blevet bedt om at udpege 
3 punkter som er nogle vi gerne vil arbejde 
videre med: 
Fravær 
Deltagelsesmuligheder 
Identitet 
 
Kommentarer: det er en god ide at have 
en skarp profil. Der skal også være tilbud 
til de børn der ikke har en musikinteresse 
og ikke går i M-klasserne. Hvordan 
booster vi de 7. klasser som ikke er M-
klasser? Skolen gør meget ud af at der er 
sammenhæng på årgangen, og at 
klasserne er ligeværdige og så har M-
klassen bare noget ekstra musik. Skolen 
har fravalgt at have en musiklinje fra 0.-6., 
men det betyder ikke at der ikke er fokus 
på musik i de mindre klasser. Der er 
etableret er musikrum i SFO´en og der 

køres et forløb på 6. årgang. 

 

10 18.20- Frihedsgrader Se slide  



18.40  Ny regering taler om 
frisætning af den 
offentlige sektor.  

 AR fortæller om 
tanker på skolen 

Skolen kommer til at arbejde med en ny 
tænkning i forhold til at drive skole 
indenfor de næste par år. Vi har allerede 
lavet om på skoledagens længde.   
 
Kommentarer: Kan der være mindre 
”skrivebordsarbejde”? Skolen forsøger at 
tilrettelægge undervisning der kigger mere 
ind i temabaseret eller årgangsbaseret 
undervisning. Vi har eks. A-uger.  

11 18.40-
18.55 

Skolebestyrelsens arbejde 

 Hvad finder vi er 
vigtigst at arbejde 
med  

Kort drøftelse: 

 Det er vigtigt at overveje hvilke 
principper der skal arbejdes med da det 
skal være dybdegående arbejde. Det 
skal være en vigtig forandring i forhold 
til at ændre hverdagen for vores børn. 

 Værdigrundlaget er fra 2004 

 Fokus på kommunikation og trivsel. 

 De tre fokuspunkter som er beskrevet i 
udviklingsplanen 

o Fravær  
o Deltagelsesmuligheder (At nå 

alle elever - Organisering af 
læringsrum) 

o Identitet (Værdier – og 
retning) 

 

12 18.55-
19.00 

Eventuelt   

 



Punkter til kommende møder 
 

 
30/8  
28/9  

 
28/11  Mobiltelefoner 

 Elevfravær 

12/1  Lovændringer 

7/2  Omlagt undervisning 

9/3  
19/4  
1/6  
Ikke 
tidsfastsat 

 

 


